
   Program 9. zasedání zastupitelstva MČ Opava – Suché Lazce 
konaného dne 9. 1. 2024 v 18:15 hod.

1/9 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
2/9 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
3/9 Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatelky ze zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce
4/9 Kontrola usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 14. 11. 2023
5/9       Zpráva starosty o činnosti obce
6/9 Schválení rozpisu rozpočtu MČ Suché Lazce na rok 2024.
7/9 Schválení dotací pro složky na rok 2024
8/9 Různé

Závěr

Přítomni dle prezenční listiny: 10
 
1 / 9 Zahájení zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce

- Starosta  obce  zahájil  zasedání  zastupitelstva  MČ  Suché  Lazce  ve  smyslu  §  92 
odstavce 1 zákona číslo 128/2000 Sbírky, o obcích a v souladu s článkem 9 odstavce 
1  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy  zahájil  9.  zasedání 
Zastupitelstva  městské  části  Opava  –  Suché  Lazce.  V souladu  s  §  93  odstavce  
1 zákona o obcích informoval o místě, době a navrženém programu připravovaného 
zasedání zastupitelstva, a to vyvěšením na úřední desce městské části Opava – Suché 
Lazce, tj. v zákonné lhůtě před zasedáním zastupitelstva, která činí 7 dnů.

- Taktéž  konstatoval,  že  na  dnešním zasedání  nejsou přítomni  –  pí  Darina  Vašková 
(řádně omluvena).  Konstatoval, že se jedná o řádné zasedání zastupitelstva, které bylo 
svoláno  a  vyhlášeno  dle  Jednacího  řádu  Zastupitelstva  statutárního  města  Opavy. 
Zápis  z minulého jednání  zastupitelstva  byl  podepsán určenými ověřovateli  a  proti 
tomuto nebyly vzneseny žádné připomínky. Proto se zápis pokládá za schválený. 

- Dále starosta informoval, že zastupitelstvo bude nahráváno jako audio záznam, který 
bude umístěn na webových stránkách městské části Opava – Suché Lazce.

- Pokud subjekt údajů tj. fyzická osoba, k níž se osobní údaje vztahují, žádá o vypuštění 
osobních a citlivých údajů dle zákona o ochraně osobních údajů, nechť uplatní své 
právo dle poučení starosty obce před zahájením zastupitelstva. 

- Zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

2 / 9 Schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
- Starosta vyzval zastupitele ke schválení programu zasedání zastupitelstva MČ Suché 

Lazce. 
- Zastupitelé souhlasí: 10, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0

3 /9 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu ze zasedání zastupitelstva 
MČ Suché Lazce

- Zápisem byla pověřena pí Zuzana Kubicová
- Ověřovateli byli zvoleni Josef Doboš a David Vavrečka
- Zastupitelé souhlasí: 10, zdržel se: 0, nesouhlasí: 0



4 / 9 Kontrola usnesení ze dne 14. 11. 2023
- Starosta obce informoval zastupitele o plnění usnesení ze dne 14.11 2023 Usnesení je 

průběžně plněno.
- Zastupitelé berou na vědomí Pro 10, proti 0, zdržel se 0

5 / 9 Zpráva starosty o chodu obce.
- Starosta  obce přivítal  zastupitele  v roce 2024 a popřál jak jim,  tak všem občanům 

úspěšné vkročení do nového roku. Dále sdělil, že následující léta budou na finance 
chudší a bude se muset více šetřit, ale i tak se bude pokračovat v intenzivním rozvoji 
obce. Šetřit by se mělo více na provozu. 

- Starosta informoval, že probíhá oprava chodníku podél ulice Přerovecká. Započalo se 
od kulturního zařízení obce a pokračuje se směrem k Přerovci. 

- Starosta sdělil, že minulý týden ve čtvrtek proběhl kontrolní den, kde se dohodl, že 
práce  na chodníku budou probíhat  rychleji.  Nyní  se  oprava  chodníku, díky  počasí 
zastavila, v dalším týdnu by měly mrazy polevit a práce budou pokračovat. 

- Starosta poděkoval všem, kteří se podíleli na akcích, které v obci probíhaly na konci 
roku 2023, v listopadu a v prosinci. 

- Dále poděkoval pracovníkům obce, kteří se podíleli na odklízení sněhu, které postihly 
obec na konci minulého roku.

- Starosta  informoval,  že  již  bylo  rozdáno  mezi  občany  1 000  ks  rozebrané  dlažby 
z chodníků a další dlažba bude poskytnuta občanům na jaře tohoto roku.

- Ing.  Petr  Žůrek  se  dotázal  na  rozebranou  dlažbu,  která  zůstala  na  chodnících  po 
ukončení  realizace  obrubníků  kolem ulice  Přerovecká.  Kdo  se  má  postarat  o  její 
odstranění. Sdělil, že chodníky jsou díky tomu v některých případech neschůdné.

- Starosta sdělil, že tyto dokončovací práce má provést firma Strabag a.s., která realizaci 
obrub  podél  ulice  Přerovecká  prováděla.  Sdělil,  že  úklidové  práce  bude  u  firmy 
Strabag a.s. urgovat. 

- Mgr. Jiří Friedel se dotázal, kdo bude asfaltovat nájezd na ulici Na Pískovně.
- Starosta sdělil, že nájezd bude asfaltovat Technické služby Opava s r. o
- Zastupitelé berou na vědomí Pro 10 proti 0, zdržel se 0

6 / 9 Schválení rozpisu rozpočtu MČ Suché Lazce na rok 2024
- Starosta zaslal zastupitelům rozpis rozpočtu na rok 2024, který je v tomto roce 7 117 

000 Kč. 
- Starosta sdělil, že částka rozpočtu je již po odečtení 1 000 000 Kč, které nám SMO 

stahuje za realizaci chodníků podél ulice Přerovecká. 
- Je to celkový rozpočet městské části Suché Lazce na rok 2024 a tyto peníze máme 

alokovány na základě Statutu statutárního města Opavy, který vypočítává částku na 
základě daného vzorce, do kterého se vkládají vždy aktuální data pro daný rok, a z 
těchto dat se vždy vypočítává konkrétní částka. Tato částka je definitivní a s ní může 
městská část nakládat dle svého uvážení a rozhodnutí zastupitelstva a vedení obce.

- Starosta  informoval,  že  co  se  týká  chodu  obce,  bude  se  v letošním  roce  šetřit 
především na provozních věcech. Nikoliv na rozvoji obce. 

- Starosta vyzval zastupitele ke schválení rozpisu rozpočtu na rok 2024
- Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0



7/9 Schválení dotací pro složky na rok 2024
            SDH Suché Lazce 

- Starosta seznámil zastupitele s žádostí SDH o dotaci ve výši 70 000 Kč, v loňském 
roce čerpali dotaci ve výši 50 000 Kč.

- Ing. Petr Žůrek sdělil, že se rozhodli požádat o částku dotace 70 000 Kč.
- Dále  sdělil,  že  dotace  bude  využita  na  letní  soustředění  malých  hasičů,  na  akce 

organizované SDH, na tréninky a závody SDH. Na vybavení hasičské zbrojnice.
- Informoval,  že  finanční  prostředky  mají  také  z jiných  zdrojů  jako  je  sběr 

elektrospotřebičů, sběr šrotu, tradiční hasičský ples a členské příspěvky.
- Dále sdělil, že i v letošním roce budou probíhat akce, na kterých se podílejí a to pálení 

čarodějnic, ples, soutěže pro děti, letní soustředění a kaprobraní.
- Starosta poděkoval všem členům SDH Suché Lazce za jejich aktivitu jak ve sběru 

elektrospotřebičů, tak za jich charitu, kdy pomáhají se sběrem starého oblečení, textilu 
a nádobí tak i za pořádaní květinkového dne v Suchých Lazcích.

- Starosta  vyzval  zastupitele  k hlasování  o  výši  dotace  70 000  Kč  pro  SDH  Suché 
Lazce.
Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

MS Hošťata
- Starosta seznámil zastupitele s žádostí MS Hošťata (myslivecký spolek) o dotaci ve 

výši 40 000 Kč. V loňském roce sdružení čerpalo dotaci ve výši 35 000 Kč. 
- Dále  Ing.  Petr  Žůrek informoval,  že  dotace bude použita  na  nákup zajíce  polního 

v počtu  10  ks  za  částku  25 000  Kč  z  odchytu  z volné  přírody,  pro  opětovné 
zazvěřování  honitby  dle  pětiletého  plánu  a  na  nákup  jaderného  krmiva  pro  zimní 
přikrmování  v době  nouze,  jak  zvěře  drobné  (bažanti,  koroptve,  zajíci)  tak  zvěře 
spárkaté (srnčí).

- Sdělil, že příjmy mysliveckého sdružení jsou hlavně z členských příspěvků a z prodeje 
zvěřiny.

- Starosta se dotázal, že zajíce podporujeme dotací již poněkolikáté a jestli je to tedy 
v honitbě poznat?

- Ing. Petr Žůrek sdělil, že ano, že počet se zvýšil a je častěji k vidění na našich polích.
- Mgr. Jiří Friedel se zeptal, zda MS Hošťata plánují pořádat přednášky pro děti, aby 

věděly, co vše myslivost obnáší.
- Ing. Petr Žůrek sdělil, že ano. 
- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 40 000 pro MS Hošťata
- Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

Klub důchodců Veselé berle
- Starosta seznámil zastupitele s žádostí Klubu důchodců o dotaci ve výši 43 000 Kč, 

v loňském roce čerpali dotaci ve výši 60 000 Kč.
- Pí Jarmila Kuloviaková, předsedkyně spolku sdělila, že dotace bude použita na nájem 

pro pořádání setkání Klubu důchodců v Hostinci U Baly, zakoupení dárečků pro členy, 
zakoupení květinových darů pro stálé členy i zasloužilé členy, kulturního programu a 
na každoroční výlet pořádaný Klubem důchodců.

- Starosta poděkoval Klubu důchodců Veselé berle za jejich péči o zeleň v obci a jejich 
aktivní přístup při konání akcí v obci.

- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 43 000 Kč pro Klub důchodců 
Veselé berle.

- Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0



STŘELECKÝ KLUB POLNÍ KUŠE Suché Lazce
- Starosta obce prezentoval zastupitelům žádost o dotaci Střeleckého klubu polní kuše 

ve výši 41 000 Kč. V loňském roce čerpali dotaci ve výši 36 000 Kč.
- Oldřich Kubesa informoval zastupitelstvo o činnosti klubu. Každý rok pořádá závody, 

v loňském roce jeden halový a jeden venkovní. Letos se bude konat k výročí 40 let 
působnosti Střeleckého klubu v Suchých Lazcích také mistroství ČR ve střelbě z polní 
kuše, které by se mělo uskutečnit asi 7. 9. 2024.

- Sdělil, že činnost klubu je hlavně v oživení něčeho netradičního, co v každé obci není; 
účastní se i mezinárodních závodů (evropské poháry, mistrovství světa).

- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 41 000 Kč pro Střelecký klub 
polní kuše.
Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

AVZO TSČ ČR SKÁLA
- Starosta  prezentoval  zastupitelům  žádost  o  dotaci  AVZO  ve  výši  40 500  Kč.  

V loňském roce čerpali dotaci ve výši 29 500 Kč.
- P. Oldřich Kubesa sdělil, že finance budou využity na údržbu areálu střelnice a na akce  

pořádané pro děti jako je Střelecký den. 
- Dále  pan  Kubesa  sdělil,  že  částka  na  údržbu  je  vyšší,  neboť  je  nutné  předláždit 

podlahu pod přístřeškem a opravit buňku, kde začal padat strop.
- Starosta pochválil složku za akce, které dělá pro občany, od Táboračku přes nohejbal 

až po soutěž tříčlenných družstev.
- Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 40 500 Kč pro AVZO TSČ ČR 

SKÁLA.
Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

    TJ Suché Lazce
- Starosta seznámil zastupitele s žádostí TJ Suché Lazce o dotaci ve výši 130 000 Kč. 

V loňském roce čerpali dotaci ve výši 145 000 Kč.
- P. Josef Doboš sdělil, že finance budou použity na provoz TJ Suché Lazce, a to na 

elektrickou energii, na pronájem tělocvičny s umělou trávou, na autobus pro hráče a 
diváky  na  venkovní  zápasy,  na  zimní  a  letní  soustředění  mládeže  a  mužů  a  na 
sportovní vybavení.

- Dále informoval, že TJ bude organizovat dětský den, bude se podílet na posvícení a 
pořádání letního kina.

- Mgr. Martina Škrobánková se dotázala jaké příjmy má TJ.
- P. Josef Doboš sdělil,  že z členských příspěvků, dotace od obce,  dotace ze SMO a 

dotace z kraje. Nějaké příjmy jsou také za prodej občerstvení na posvícení. Rozpočet 
TJ je cca 300 000 Kč za rok.

- Dále sdělil, že se čeká, kdy se budova TJ převede na SMO a provoz budovy bude 
hrazen z rozpočtu MČ Suché Lazce.

- Starosta sdělil, že budova TJ se převede na SMO na jaře letošního roku.
Starosta vyzval zastupitele k hlasování o výši dotace 130 000 Kč pro TJ Suché Lazce
 Zastupitelé souhlasí: Pro 9, proti 0, zdržel se 1

8/9 Různé
- P. David Varečka se dotázal na dokončení kostkové cesty před domem na ulici Jičísnká 

3/4.
- Starosta sdělil, že bude dokončena.



- P. David Vavrečka se dotázal na schody na tribunu na obecní  hřišti,  zda se budou 
opravovat.

- Starosta sdělil, že ano.
- P. David Vícha sdělil, že v zimním období je cesta Ke Strážnici v horním úseku od 

pomníku méně udržovaná a požádal obec o nádobu na posyp, která se umístí vedle 
pozemku Ke Strážnici č. o. 13, aby si obyvatelé této části Suchých Lazců mohli sami 
upravit cestu.

- Ing. Petr Žůrek se dotázal na dočištění cesty Ke Strážnici a K Vodojemu.
- Starosta  sdělil,  že  obecní  zaměstnanci  začnou  před  začátkem  vegetačního  období 

s úpravou těchto cest od nánosů křovin a bylin, které zabraňují průjezdnosti.
- Mgr.  Jiří  Friedel  se  dotázal  za  Obecní  ples,  který  proběhne  v pátek  19.  1.  2024 

v Hostinci u Baly.
- Starosta sdělil, že ples proběhne, všechny tímto pozval na pátek 19. 1. 2024. 
- Dále sdělil, že v gesci obce je tombola, prodej lístků a šatna. O bar se postará obsluha 

Hostince u Baly.
- Dále požádal, pokud by někdo ze zastupitelů měl dary do tomboly, může je odevzdat 

starostovi. 
- Starosta informoval, že osloví firmy v MČ Suché Lazce o dary do tomboly.
- Starosta  sdělil  zastupitelům, že na tombolu z rozpočtu MČ Suché Lazce  se uvolní 

15 000 Kč.
- Starosta  vyzval zastupitele  k hlasování o částce 15 000 Kč na tombolu pro Obecní 

ples.
- Zastupitelé souhlasí: Pro 10, proti 0, zdržel se 0

- Starosta informoval, že letos 30. 5. 2024 uplyne 140 let od narození našeho místního 
rodáka Frani Smějy a proto by chtěl,  aby byla deska na rodném době pana Směji 
opravena. 

- Sdělil, že problematiku opravy desky řešil s panem Davidem Závěšickým a ten navrhl 
než dělat novou desku, opravit a renovovat původní pamětní desku. 

- Dále  sdělil,  že  problematika  byla  řešena  i  s panem Karlem Šimíčkem -  majitelem 
budovy - o částečné úpravě fasády, na které bude pamětní deska umístěna. Oprava 
fasády proběhne formou brigády. 

- Starosta požádal Mgr. Martinu Škrobánkovou o projednání s majiteli bytových domů 
na ulici  Přerovecká 270/1a  o odstranění  túji  před jejich domem, které zasahují  do 
chodníku. Jelikož se bude chodník opravovat, kořeny túji budou poničeny a bude, je 
nutné odstranit. Je lépe znát stanovisko majitelů bytových domů na ulici Přerovecká 
270/1A.

← Závěr
←
←
←
←

P. Josef Doboš David Vavrečk



U S N E S E N Í
9. zasedání Zastupitelstva městské části Suché Lazce

konaného dne 09. 01. 2024 v 18:15 hodin
v místo konání, Přerovecká 129/68, Suché Lazce

1/9 ZMČ 24 Zahájení zasedání zastupitelstva 

2/9 ZMČ 24 Schválení programu zasedání zastupitelstva městské části
Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Program zasedání zastupitelstva MČ Suché Lazce
Výsledek hlasování: 
Pro: 10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

3/9 ZMČ 24 Volba ověřovatelů a zapisovatelky zápisu
Zastupitelstvo městské části
1. volí
Zapisovatelku zápisu pí Zuzanu Kubicovou ze zasedání
zastupitelstva městské části konaného dne 09. 01. 2024
a ověřovatelé
a) p. Josefa Doboše
b) p. Davida Vavrečku
Výsledek hlasování: 
Pro: 10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

4/9 ZMČ 24 Kontrola usnesení ze dne 14. 11. 2023
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
Kontrolu usnesení zastupitelstva MČ Suché Lazce ze dne 14. 11. 2023
Výsledek hlasování: 
Pro: 10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

5/9 ZMČ 24 Zpráva starosty o chodu obce
Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o financích MČ Suché Lazce 
- Informace o opravě chodníku podél ulice Přerovecká
- Poděkování k akcím uskutečněným na konci roku 2023
- Poděkování zaměstnancům obce 
- Informace rozebrané dlažbě

                                   - Informace o úklidu po realizaci obrub podél ulice Přerovecké
-Informace nájezdu na ulic Na Pískovně
Výsledek hlasování: 
Pro: 10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0
Usnesení: PŘIJATO

6/9 ZMČ 24 Schválení rozpisu rozpočtu MČ Suché Lazce na rok 2024



Zastupitelstvo městské části
1. schvaluje
Rozpis rozpočtu na rok 2024
2. určuje
starostu Mgr. Petra Orieščíka a místostarostu Ing. Václava Skuplíka 
osobami pověřenými vykonávat rozpočtová opatření.
Výsledek hlasování: 
Pro:10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se:0 
Usnesení: PŘIJATO

7/9 ZMČ 24 Schválení dotací pro složky na rok 2024
Zastupitelstvo městské části
schvaluje
Dotace pro obecní složky na rok 2024 v této výši:

     SDH Suché Lazce  70 000 Kč
Myslivecký spolek Hoštata   40 000 Kč.
Veselé berle z.s.                                  43 000 Kč  
Střelecký klub polní kuše   41 000Kč
AVZO TSC ČR Skála, z.s.   40 500 Kč
TJ Suché Lazce 130 000 Kč.
Výsledek hlasování: 
Pro:10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

8/9 ZMČ 24 Různé
Zastupitelstvo městské části
Schvaluje:
Dotaci na tombolu Obecního plesu ve výši 15 000Kč
Výsledek hlasování: 
Pro:10, Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

Zastupitelstvo městské části
1. Bere na vědomí
- Informace o dokončení kostkové cesty na ulici Jičínská
- Informaci o opravě schodů na tribunu 
- Informaci o nádobě na posyp
- Informace o Obecním plese
- Informace o výročí narození Frana Smějy a opravě desky
- Informace o tújích na ulici Přerovecká

Výsledek hlasování: 
Pro: 10 Proti: 0, Nehlasoval: 0, Zdržel se: 0 
Usnesení: PŘIJATO

Závěr

Mgr. Petr Orieščík Ing. Václav Skuplík 
Starosta MČ Suché Lazce místostarosta MČ Suché Lazce


